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Minnesanteckningar 2023-11-28 Näringslivsrådet 
Närvarande: Erika Hjukström, Marcus Eriksson, Krister Abrahamsson, Paula Perriens, Sara Holmberg, 

Kjell Öjeryd, Marie Strinnholm 

 

Redovisning från deltagarna: 
Krister Abrahamsson, träsektor, Baseco och Nalovardo 

• Nalovardo: 

o Det har varit ett bra år, kunde lägga snö tidigt och öppnade backarna redan i 

oktober. Stugbyn och även hotellet har fått effekter av försäsongsträningen. 

o Ger en positiv reklam för kommunen till utländska gäster. 

o Bokningar för säsongen är ungefär som vanligt. 

o Alla 80 husvagnsplatser är uthyrda. 

o Har nyanställt två personer. 

o Avverkat för nya tomterna och planerar för försäljning 

• Baseco 

o Träbranschen i Europa och Sverige har en enormt stor svacka, fabriker är nedstängda 

och anställda är varslade. Botten är redan nådd. 

o Byggnationerna är nästan helt stoppat. 

o Företaget förväntar sig en nedgång även år 2024. 

 

Marcus Eriksson, Ammarnäs och dagligvarubutik/Ammarnäs Livs: 

• November är en lugn månad men det är lugnare än vanligt. 

• Länsstyrelsen har minde pengar vilket påverkar utbud av jobb i området och mindre intäkter 

för olika företag som har uppdrag åt Länsstyrelsen. 

• Märks en minskning på nybyggnationer av stugor. 

• Fler gäster från andra länder kommer till Ammarnäsområdet. 

 

Kjell Öjeryd, KSO 

• Upphandling på skötsel av 16 LIP har legat ute på Umeå Kommun, tack vare att en privat 

entreprenör som flaggade för utmaningar med dessa så kunde kommunen avbryta detta i tid. 

Istället kommer Sorsele kommun att upphandla detta själva. 

• Jordbruk 



o Mjölkpriserna har sjunkit mycket vilket påverkar lantbruk. 

o Foderpriser har stigit kraftigt 

o De små får det mest kämpigt 

 

Paula Perriens, Lapland time, besöksnäring 

• Vintersäsongen börjar strax och företaget är fullbokad vintern 2024 och 2025. 

• Har främst gäster från Nederländerna 

• Jobbar med Västerbotten Sweden, coachar sex företag från länet i paketering för vinterresor 

som följer med till mässa i Holland för att sälja. 

• Har idéer på att utveckla nya erbjudanden på fler platser i kommunen. 

 

Sara Holmberg, Sorsele Frakt, transport 

• Det har varit en bra sommar, bland annat mycket grusförsäljning. 

• Ny upphandling snöröjning som börjar gälla från 1 september 2024 är på gång. 

o Kan bli förändring i upphandlingen om det blir nya mätningsmetoder. 

• Betydligt mindre timmerkörning då Sveaskog har dragit ner på avverkning. 

 

Marie Strinnholm, kommunchef 

• Samverkan Skellefteåregionen, Fjärrgymnasiet. 

o Arjeplog och Malå kör på fjärr från Skellefteå. Tekniken fungerar jättebra. 

o Fortsätt tro på konceptet! Eleverna är väldigt nöjda. 

o Viktigt att jobba med att få ut konceptet till näringslivet – hjälp att sprid! 

• Delårsrapport 

o Prognosen för årsbokslutet är ett plusresultat på drygt 2 miljoner vilket är glädjande. 

• Budgetramarna för 2024 är lagd. Då kommunen minskat i befolkning mer än vad prognosen 

var riskerar utfallet att bli sämre än budget. 

• Arena, planerar ta nya Arenan i drift i samband med skolstart hösten 2024. 

• Sanktionsavgiften har överklagats, nu har juristerna meddelat att ärendet är i en ny fas, 

skriftväxlingen är klar och nu väntas en dom falla. Hur lång tid det tar innan domen kommer 

vet ingen. Kommunen har överklagat med argumenten att Sorsele kommun inte bedriver 

säkerhetsskyddad verksamhet, om domstolen ändå anser att kommunen gör det bestrider 

kommunen storleken på beloppet som anses allt för hög i jämfört med invånare. Kommunen 

har dömts betala 2 miljoner och maximala beloppet är 10 miljoner. 

• Senaste befolkningssiffrorna visar att alla kommuner i Region 10 har fram till september 

minskat förutom Sorsele kommun som har ökat med en invånare      ! 

• Sorsele kommun har fått möjlighet att teckna skafferiavtal med butikerna i Ammarnäs, 

Blattnicksele och Gargnäs. 

•  MHFA – Första hjälpen för Psykisk hälsa. 75% av alla medarbetare i kommunen är utbildad. 

Detta finns som nyhet på vår hemsida för den som vill läsa mer. 

• Julgåva till kommunens medarbetare är utdelad, 400kronor att handla hos lokalt företag. 

• Länstrafiken, en omfattande upphandling har gjorts av kollektivtrafiken i Sorsele kommun. 

Kommunen finansierar stora delar av detta avtal men tar hjälp av Länstrafiken att göra 



upphandlingen. Kommunstyrelsen fattade beslut utifrån två avidentifierade anbud. KS fattar 

beslut på ett anbud, motparten överklagar efter tilldelningsbeslut. Detta är nu ett 

domstolsärende. 

 

Erika Hjukström, chef Utvecklingsverksamheten: 

• Årets företag ligger ute – kom ihåg att gå in och nominera! 

• Rekrytering till projektet ”Move up north” görs, under förutsättning om finansiering till 

projektet fattas av Socialfonden. 

• Det jobbas med flera projektansökningar som Fortsättning av SMÅ(få människor att 

stanna kvar i kommunen), Youth up North(ungdomars delaktighet) och stöd till 

föreningslivet i Arenan. 

• Fiskeforum där FVO och entreprenörer berättat att dem haft en bra säsong, en lång 

säsong. Sveaskog deltog som ser över möjlighet att restaurera anläggningen vid 

Tjomptjärn. 

• Erika visar sidan med information för föreningar att söka bidrag! 

 

Övrig dialog: 

• Boendeutmaningar i Ammarnäs 

o Bankerna ställer upp på utlåning i Ammarnäs då priserna stiger. 

o Att bosätta sig i fjällorterna med höga bostadspriser kräver en hög inkomst som ofta 

är svårt då invånare ofta har deltidsjobb. 

• Kompetensförsörjning 

o Svårt att hitta ungdomar till jobb kvällar och helger. Det finns möjlighet att som ung 

tjäna sig egna pengar. 

• Arrangemang 

o Alla arrangemang är beroende av människor som är intresserad av att lägga egen tid. 

o Sorsele kommun saknar någon som arrangerar julskyltning och andra arrangemang 

som skapar trivsel på orten Sorsele. I byarna händer det mycket och det arrangeras 

olika händelser under ett år. 

o Föreningen Företagarna är vilande 

o Vilka föreningar finns som kan vara intresserad att engagera sig i att arrangera dessa 

typer av arrangemang. 

o Ökad byråkrati, ändrade livsmönster, färre invånare kan vara orsak till att färre 

engagera sig. 

• Förändring i vandringsleder 

o Länsstyrelsen lägger ut mindre jobb då deras budget har minskat drastiskt. Stugor 

och vandringsleder kan bli mindre. 

o Kungsleden är attraktiv och de flesta gäster i området vandrar där, stängs några leder 

ner lär inte Kungsleden påverkas. 

 

Till nästa möte: 
Kjell: 



- Återkoppling till politikerna 

Marie: 

• En fråga att ta vidare är vart ringer en person som har kommunalt vatten och det blir 

leveransproblem efter kontorstid? De med olika problem med vattnet hänvisas till 112, men 

där finns ingen som svarar. Vad är det som gäller. I Ammarnäs ringer de till Marcus Eriksson. 

• Marie S ser över hur kommande upphandling LIP kommer att se ut. 

Erika: 

• Bjuder in nya deltagare Samisk näring till nästa möte. 

• Erika och Henrik kommer att se till att information samlas på en plats på hemsidan. Henrik 

kan vara behjälplig med information för ansökningarna. 

• Under möte med Sparbanken Nord lyfta in behov att förenkla ansökan för att få fler 

föreningar att söka samt möjlighet att komma med trendspaning/omvärldsanalys utifrån stor 

oro på marknaden. 

Alla: 

• Alla får så frö i personer att starta ihop arrangemang som julskyltning, majbrasa mm. 

• Samverkan Skellefteåregionen, Fjärrgymnasiet. 

o Arjeplog och Malå kör på fjärr från Skellefteå. Tekniken fungerar jättebra. 

o Fortsätt tro på konceptet! Eleverna är väldigt nöjda. 

o Viktigt att jobba med att få ut konceptet till näringslivet – hjälp att sprid! 

• Aktuellt inom näringslivet 

• Aktuellt inom Föreningslivet 

 

Nästa mötes Fokusområde blir:  

• Omvärldsanalys via Sparbanken Nord och Norrlandsfonden. Därefter samtal om strategi för 

hur vi tillsammans kan stärka företagen i kommunen under dessa tuffa 

tider/lågkonjunkturen. 

• Paula Perriens som jobbar del åt Västerbotten Sweden berättar om projektet och om Gold of 

Lapland på kommande möte. 

 

Därefter: 

• Fokus transport i något av följande näringslivsråd. 

• Beredskapssamordning är ett framtida ämne. 

 

Datum: Ännu ej bestämt, blir utifrån Sparbanken Nords möjlighet.  

Plats: Sorsele River Hotel 

 

Vid pennan:  Erika Hjukström 



 

 


